

STATEMENT BY THE RIO GROUP ON THE CONCLUSION OF ELECTIONS IN HAITI

The Permanent Mechanism for Political Consultation and Coordination – the Rio Group – expresses its profound satisfaction at the successful conclusion of the presidential electoral process in the sister country of Haiti. The Rio Group is particularly pleased that it proved possible to reach a solution acceptable to all parties with the minimum amount of delay in order to return a democratically elected Government to that country.

The countries of the Rio Group commend the people of Haiti for their commitment to constitutional order as evidenced by the extremely high level of their participation in the voting process. In congratulating the new Government of Haiti under the leadership of the President elect, René Preval, the countries of the Rio Group express the hope that all sectors in Haiti will continue to strive for the maintenance of peace and will continue to collaborate in the pursuit of the measures necessary for the preservation and strengthening of democracy.

The Rio Group acknowledges the significant contributions made by United Nations, MINUSTAH, the Organisation of American States and other observer missions to the successful conduct of the elections and urges all concerned parties to continue to give full support to the Haitian political process at this time.

The Rio Group welcomes the announcement by the Conference of Heads of Government of the Caribbean Community (CARICOM) that it stands ready to readmit Haiti to the Community's Councils.

The Rio Group reiterates its commitment to the process of short, mid and long term cooperation with Haiti in order to assist the Government and people of Haiti to establish solid and efficient democratic institutions in addition to promoting economic development with social justice. In that latter regard, the Rio Group calls upon the international community to redouble its efforts to ensure that international cooperation with Haiti is implemented speedily for the benefit of the people of Haiti.

GEORGETOWN, FEBRUARY 17, 2006

Unofficial translation**DECLARACION DEL GRUPO RIO ACERCA DE LA CONCLUSION DE LAS ELECCIONES EN HAITI**

El Mecanismo Permanente de Consulta y Concertación Política – Grupo de Río –expresa su profunda satisfacción por la conclusión exitosa del proceso electoral presidencial de la hermana República de Haití. El Grupo de Río está especialmente satisfecho de comprobar que es posible alcanzar una solución aceptable para todas las partes con el mínimo retraso para que ese país retorne a un Gobierno democráticamente electo.

Los países del Grupo de Río felicitan al pueblo de Haití por su compromiso con el orden constitucional como fue evidente por el extremadamente alto nivel de su participación en el proceso de votación. Al felicitar al nuevo Gobierno de Haití bajo el liderazgo de su Presidente electo, René Préval, los países del Grupo de Río expresan la esperanza de que todos los sectores en Haití continúen colaborando en la búsqueda de las medidas necesarias para la preservación y el fortalecimiento de la democracia.

El Grupo de Río reconoce las significativas contribuciones hechas por las Naciones Unidas, la MINUSTAH, la Organización de los Estados Americanos y otras misiones observadoras en la exitosa conducción de las elecciones y exhorta a

todas las partes involucradas a que continúen dando el apoyo total al proceso político haitiano en este momento.

El Grupo de Río aplaude el anuncio de la Conferencia de Jefes de Gobierno de la Comunidad del Caribe (CARICOM) de que la Comunidad está lista para readmitir a Haití a los Consejos de la Comunidad.

El Grupo de Río reitera su compromiso con el proceso de cooperación a corto, mediano y largo plazo con Haití a fin de asistir al Gobierno y pueblo de Haití a establecer instituciones democráticas eficientes y sólidas, además de promover el desarrollo económico y la justicia social. En este último aspecto, el Grupo de Río hace un llamado a la comunidad internacional para redoblar sus esfuerzos con el fin de asegurar que la cooperación internacional con Haití sea instrumentada rápidamente para el beneficio del pueblo de Haití.

GEORGETOWN, 17 DE FEBRERO DE 2006